
Medlem af Folketinget Liselott Blixt (DF) har den 23. oktober stillet følgende 
spørgsmål nr. S 267 til ministeren for sundhed og forebyggelse, som hermed 
besvares.

Spørgsmål S 267:
”Hvad er ministerens holdning til, at ingen læger har reageret på de manglen-
de indkaldelser til screening for livmoderhalskræft? ”

Svar:
Det er en meget alvorlig fejl, at der er en større gruppe kvinder, som gennem
en lang årrække ikke har fået de regelmæssige invitationer til screening for 
livmoderhalskræft.

Jeg finder sagen dybt beklagelig, og har bedt regionerne om at holde ministe-
riet opdateret i forhold til bl.a. screening af den gruppe af kvinder, der har fået 
brev om, at de ved en fejl har optrådt som afmeldt. Desuden har jeg bedt regi-
onerne om at redegøre for, hvordan fejlen har kunnet opstå, og hvorfor den 
ikke er opdaget tidligere. 

Som det fremgår af mit brev til Sundheds- og Forebyggelsesudvalget af 24.
oktober 2013, vil jeg invitere Sundhedsudvalget til en drøftelse af sagen, når 
regionernes redegørelse foreligger.
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